
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

 

Hierbij doen wij u ons antwoord toekomen op de door mevrouw Gierkink (PvdA), de 

heer De Haan (CDA) en mevrouw Goodijk (Student en Stad) gestelde vragen ex art. 

36 RvO over rookvrije bushaltes. De brief van de vragensteller treft u als bijlage aan. 

 

De gemeente Groningen was in 2018 de eerste gemeente die toestond rookvrije zones 

in te stellen in de openbare ruimte. Hiervoor werd toentertijd de Algemene Plaatselijke 

Verordening een artikel toegevoegd. Dit was een belangrijke stap richting een 

Rookvrije Generatie in Groningen. Sindsdien is bij verschillende locaties met een 

openbare functie – zoals het UMCG en scholen – de directe omgeving van de ingang 

rookvrij gemaakt.  

 

Beantwoording van de vragen: 

 

1. Is het college het met de PvdA eens dat iedereen rookvrij op de bus moet 

kunnen wachten? 

 

Dagelijks reizen veel Groningers en mensen van buiten de gemeente Groningen met 

de bus om op hun bestemming te komen. In de ambitie richting een rookvrije generatie 

is het van belang dat we bovenal locaties waar veel mensen samenkomen verder 

rookvrij maken. Wij zijn het eens met de indieners dat bushaltes locaties zijn waar 

reizigers idealiter geen overlast van rokers zouden moeten ervaren.  

 

 

 

 

Onderwerp  

Beantwoording vragen ex art. 36 RvO PvdA, CDA, Student en Stad over 

rookvrije bushaltes  

Steller 

 ter informatie 

Erin Straat & Koen Olde Monnikhof 

 
  

 

 De leden van de raad van de gemeente Groningen 

te 

GRONINGEN 

Telefoon  7781 Bijlage(n)  1 Ons kenmerk  135282-2023 

Datum  20 april 2023      Uw brief van  29 maart 2023      Uw kenmerk        

        

Estdal1g
Notitie
148545-2023



Volgvel 1 

 

2. Wil het college zich inzetten voor het rookvrij maken van alle bushaltes in de 

gemeente Groningen?  

 

Wij zijn bereid te onderzoeken wat er nodig is om de 2301 Groningse bushaltes 

rookvrij te maken. Wel constateren wij dat een aantal randvoorwaarden geldt om in de 

toekomst de bushaltes rookvrij te maken.    

 

Ten eerste, het rookvrij maken van de bushaltes heeft een groter effect wanneer er een 

provinciale aanpak komt. Het is voor een reiziger verwarrend als hij/zij wel mag roken 

bij een bushalte in (bijvoorbeeld) de gemeente Westerkwartier, maar niet bij een 

bushalte in de gemeente Groningen. We vinden het wenselijk dat bij de provincie 

Groningen en andere gemeenten binnen de provincie breed draagvlak is voor het 

rookvrij maken van bushaltes. Dit is nodig voor een gedragen plan voor rookvrije 

haltes in de provincie Groningen. 

 

Ten tweede, voor de aanschaf van rookvrij-aanduiding (in verband met het 

ontbordingsbeleid2 bij voorkeur een tegel) bij de bushaltes is budget nodig, aangezien 

er geen aparte gelden vanuit gezondheid of mobiliteit beschikbaar zijn voor het 

rookvrij maken van de bushaltes. Wij dienen te onderzoeken wat de kosten zijn, 

waarop ons college of uw raad budget vrij zal/zullen moeten maken.  

 

Ten derde, het plaatsen van de rookvrij-aanduiding bij alle bushaltes vraagt om 

capaciteit van stadsbeheer, terwijl stadsbeheer juist kampt met een capaciteitstekort. 

Wij gaan hierover met onze partners binnen het openbaar vervoer in gesprek om te 

onderzoeken welke mogelijkheden bestaan voor het plaatsen van rookvrij-aanduiding. 

Hierbij kijken wij ook naar de werkwijze van de provincie Drenthe.   

 

Ten vierde, handhaving van rookvrije bushaltes zal informeel plaatsvinden, aangezien 

sprake is van rookvrije zones en geen officieel rookverbod. Praktisch betekent dit dat 

men elkaar aanspreekt wanneer een persoon toch rookt bij de bushalte. Voornaamste 

reden hiervoor is dat voor een officieel rookverbod de APV moet worden aangepast. 

Bij een rookverbod dient de gemeente de handhaafbaarheid van de rookvrije zone te 

kunnen waarborgen. Dit is in de praktijk niet haalbaar vanwege een gebrek aan 

capaciteit bij Handhaving. Uw raad is hier al meerdere malen over geïnformeerd. 

Daarnaast constateren wij dat een verbod niet meer bijdraagt aan gedragsverandering 

dan het instellen van rookvrije zones. De gemeente Groningen staat voor een gezonde 

leefomgeving. Het plaatsen van rookvrij-aanduiding bij haltes is een goed middel om 

die gedragsverandering bij Groningers te stimuleren. Reizigers kunnen naar deze 

aanduiding verwijzen als medereizigers toch roken bij de halte.  

 

 

 

 

 
1 Een bushalte heeft vaak een heen- en terughalte. Sommige haltes, zoals busstation 

Zuiderdiep, hebben er nog meer. Daarmee is het aantal daadwerkelijke haltes 570.  
2 De gemeente voert beleid op het zo min mogelijk plaatsen van borden binnen de 

diepenring van de stad.   



Volgvel 2 

 

3. Is het college bereid met de provincie en de andere Groningse gemeenten in 

gesprek te gaan om het Drentse voorbeeld te volgen en gezamenlijk alle 

bushaltes in de provincie rookvrij te maken? 

 

Onlangs is in het dagelijks bestuur van de Verkeers- en vervoerberaad (VVB) van de 

provincie Groningen gesproken over rookvrij bushaltes. In dit bestuur neemt ook 

wethouder Broeksma vanuit de gemeente Groningen zitting. Het bestuur heeft zich 

positief uitgelaten over het onderzoeken van de mogelijkheden om de bushaltes in de 

provincie rookvrij te maken. Wij zijn nauw betrokken bij de volgende 

vervolggesprekken over rookvrije bushaltes en bij de eventuele start van een 

projectgroep in de provincie. Daarbij raadplegen we de provincie Drenthe over het 

proces dat zij doorlopen hebben in het besluit om alle bushaltes rookvrij te maken en 

welke aanpak zij hanteren in de uitvoering.  

 

Vervolg 

 

Tijdens de bespreking van de nota gezondheidsbeleid eind 2022 heeft uw raad een 

motie aangenomen waarin u vraagt te onderzoeken wat er nodig is om locaties waar 

veel kinderen komen, in het bijzonder speelplekken en sportlocaties, rookvrij te 

maken. Wij zijn de randvoorwaarden momenteel aan het inventariseren. Gezien uw 

betrokkenheid op dit thema gaan wij ons eveneens richten op een rookvrije omgeving 

(bordes en zij-ingang) rondom het stadhuis. Dit voorjaar volgt een eerste voorstel. Wij 

nemen de schriftelijke vragen uit deze brief daarin mee. 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

  

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


